
Zápis z jednání Redakční rady Hornopočernického zpravodaje  

ze dne 22.4.2021  

Předsedající: Martin Velíšek 

Přítomni: Martin Velíšek (předseda komise), Jan Brunner, Růžena Beránková, Mgr. Iva 

Rosová, Mgr. Alžběta Cibochová, Lenka Bartáková (redaktorka) 

Omluveni: Klára Pazderková 

Neomluven: Mgr. Petr Venclíček 

Zapisovatel: Kateřina Tremlová, Martin Velíšek 

 

Program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu  

3. Připravované číslo HPZ 

1. posouzení zařazení příspěvků, které byly dodány po termínu uzávěrky (čl. 2., odst. 4 

Statutu HPZ) 

2. posouzení naplňování Statutu HPZ (celý Statut HPZ) 

3. podněty redaktora HPZ (čl. 3, odst. 7 Statutu HPZ) 

4. podněty redaktora HPZ (čl. 4, odst. 4 Statutu HPZ) 

5. podněty a připomínky k sazbě 

6. výběr osobnosti/í (čl. 3, odst. 2 Statutu HPZ) 

4. Různé 

5. Závěr 

 

Průběh jednání: 

 

• Předseda RR zahájil jednání v 9 hod. 

• RR jednomyslně schválila navržený program 

• K bodu 3.1 byl diskutován příspěvek „sousedská podpora“ (str. 11). RR se 

jednohlasně shodla na tom, že ač byly podklady pro příspěvek dodány po termínu, 

bude příspěvek akceptován. RR ocenila úpravu podkladů redaktorkou a grafikem 

v intencích, na nichž se v minulém týdnu dohodla redaktorka s předsedou RR. 

Nicméně jedná se o informace - aktivity, které již opakovaně v HPZ zazněly. Tím 

spíše je škoda, že, jak uvedla paní Beránková, nejsou tyto informace – aktivity 



kompletní.  RR se shodla, že autoři, kteří budou chtít publikovat svoje příspěvky, 

mají oslovovat redaktorku či Redakční radu, a nikoli přímo pana starostu či 

zastupitele, kteří nemají přehled o aktuálním obsahu čísla.  

 

přijaté usnesení: příspěvek „Sousedská podpora“ bude zařazen do 

aktuálního čísla HPZ 

 

• K bodu 3.2 byl diskutován inzerát „Nabízíme pomocnou ruku seniorům“. 

V minulosti se inzerent pokoušel v HPZ získat prostor v rámci článku o „pomoci“ 

seniorům. Všechny dostupné informace o společnosti, která tuto „pomoc“ 

poskytuje, však svědčí o tom, že její aktivity představují pro seniory spíše 

nebezpečí. Proto byl článek odmítnut. Nyní se téma vrací jako placená inzerce. 

RR konstatuje, že nemá nástroj, jak tuto potencionálně nebezpečnou inzerci 

odmítnout. Statut v článku 7, který upravuje otázku inzerce, neumožňuje inzerci 

odmítnout. RR se dohodla, že v příštím čísle paní redaktorka připraví jakousi 

reakci na tuto inzerci, a to formou informace „Nebezpečí pro seniory“. 

přijaté usnesení: Redaktorka HPZ připraví pro příští číslo text-informace 

„Nebezpečí pro seniory“ 

 

• K bodu 3.3 se RR znovu vrátila k posouzení příspěvků zastupitelů. RR poskytuje 

redaktorce stanovisko ohledně příspěvků, které se „negativně dotýkají fyzické či 

právnické osoby“. Děje se tak v e-mailové korespondenci, neboť posouzení a 

případné vyjádření k příspěvku je třeba vyřešit před vlastním jednáním RR 

k aktuálnímu číslu. Předseda RR se ohradil proti formálnímu přeposílání všech 

došlých příspěvků redaktorkou členům RR. Konstatuje, že tomu tak mělo a má být 

pouze u sporných příspěvků. V tomto čísle však, dle jeho názoru, žádný takový 

nebyl. To vyjádřili v e-mailových odpovědích také ostatní členové RR. Redaktorka 

v této souvislosti namítla, že dva články zastupitelů (paní Hájkové a pana Vacka) 

zmiňují právnické osoby, jichž by se text mohl dotknout. RR se znovu vrátila 

k projednání těchto příspěvků a jednomyslně konstatovala, že neporušují Statut, 

respektive nedotýkají se negativně těchto právnických osob.  

 

přijaté usnesení: RR jednomyslně konstatovala, že příspěvky zastupitelů 

paní Hájkové a pana Vacka neporušují Statut HPZ, respektive nedotýkají se 

negativně zmíněných právnických osob. 

 



Místopředseda RR se ve věci řešení příspěvků zastupitelů domnívá, že redaktorku 

je třeba v této věci vždy jednoznačně zaštítit a požaduje nikoliv pouze reakce 

jednotlivých členů RR skrze e-mail, ale vypracování jednotného stanovisko RR 

jako výsledku hlasování. Předseda RR uvádí, že na základě více či méně 

komentovaných sdělení jednotlivých členů RR na příspěvky nelze vypracovat 

jednověté stanovisko. Pokud by mělo vzniknout, musely by být odpovědi striktně 

ANO x NE. Na základě požadavku většiny RR vytvoří předseda RR excelovou 

„hlasovací tabulku“, která bude přílohou k zasílaným příspěvkům a kam členové 

RR zaznamenají své hlasování. 

přijaté usnesení: vyžádané stanovisko redaktorky HPZ k příspěvkům, které 

se mohou dotýkat negativně fyzické či právnické osoby, bude poskytovat 

RR jako výsledek hlasování. Za tímto účelem budou jednotliví členové RR 

vyplňovat stanovisko do zaslané excelové tabulky ke každému příspěvku 

zvlášť, a to pouze a právě vyznačením ANO (zaslat k reakci), nebo NE 

(nezasílat k reakci)  

 

Paní redaktorka požádá zastupitelku Markulinec Moravcovou o svolení drobné 

korekce jejího příspěvku (aktualizace datumu), který by byl vzhledem v datu 

vydání HPZ zastaralý. 

 

• K bodu 3.4 proběhla diskuse o rozsahu rubrik a stran HPZ. RR považuje za 

vhodné optimalizovat tyto parametry s ohledem na reálný stav. Byla konstatována 

potřeba rozšíření prostoru pro neziskové organizace. Diskutován byl dále rozsah 

příspěvků radních městské části. Někteří členové RR se domnívají, že prostor pro 

informace radních je zbytečně velký, zejména když byl navýšen počet znaků pro 

příspěvky zastupitelů (ale současně nebyl navýšen celkový počet stran). Další 

otázkou je řazení příspěvků. Paní Beránková navrhuje „Informace z radnice“ 

zařadit bezprostředně za „Slovo starosty“. Tuto úpravu považuje RR za logickou a 

formálně koherentní. Předseda RR požaduje zachovat tuto úpravu nejen ad hoc, 

ale ad infinitum. RR jednomyslně souhlasí. 

 

přijaté usnesení: RR doporučuje navýšit počet stran neziskovým 

organizacím (1) a Kulturně komunitnímu centru (1/2). RR požaduje, aby byl 

dodržován počet stran sektoru „Informace z RMČ, ZMČ a z Úřadu MČ“ daný 

Statutem HPZ (4) 

  



přijaté usnesení: „Informace z radnice“ budou vždy řazeny bezprostředně za 

„Slovo starosty“ 

 

• K bodu 3.5 navrhl pan Brunner doplnit u rubriky „Historie dávná i nedávná“ 

informaci o úmrtí autora, pana Antese. RR vyjádřila upřímnou soustrast a dohodla 

se, že vyzve čtenáře k zasílání vzpomínek na pana Antese, které by mohly být 

publikovány v příštím vydání. 

Předseda RR vyjádřil nespokojenost s grafickými pracemi, které již v minulosti 

definoval. Jde zejména o nejednotné řešení umístění grafiky na spad či na různá 

účaří, umístění loga rubrik přes fotografie či přes (či pod) klipartovou grafiku atd. 

Konstatoval, že v aktuálním čísle nejsou respektovány některé skutečnosti, které 

RR rada opakovaně odsouhlasila – např. oznámení o faktu, že redakční rada 

neodpovídá za obsahové ani formální náležitosti zastupitelských příspěvků. 

Požádal o telefonní číslo na grafika, aby s ním připomínky k sazbě projednal 

Předseda RR vznesl připomínku ke komiksu „O víle Ohnivce“. Domnívá se, že 

téma je v současné době vyčerpané a dává k úvaze obměnu konceptu – tématu. 

Paní Beránková uvedla, že s autorem komiksu plánují reflexi stripu a rekci na něj. 

Pan Brunner představil možnosti alternativních příběhů (např. mnich). 

• K bodu 3.6 paní redaktorka informovala o pořadníku rozhovorů se zastupiteli 

městské části. Uvedla, že zastupitel Jukl trvá na tom, že rozhovor v HPZ nechce. 

Zastupitel Beneda je toho času zdravotně indisponován, ale s rozhovorem počítá. 

Taktéž zastupitel Hošek s rozhovorem počítá, ale požaduje abecední pořadí. 

Redaktorka zjistí, jak dlouhá bude zdravotní indispozice zastupitele Benedy.  

• Místopředseda RR pan Brunner se pozastavuje nad faktickými pravomocemi RR. 

Dává k úvaze možnost rezignace celé RR. Členové RR po debatě tuto variantu 

v tuto chvíli vylučují. 

• Předseda RR a redaktorka naplánují jednání s představiteli vedení MČ ohledně 

projednání návrhů úprav Statutu HPZ tak, jak je zformulovala RR na svém 

mimořádném zasedání 31. 3. 2021. 

 

• Předseda RR ukončil jednání RR ve 10:50 hod. 

 

Příští číslo HPZ 

Uzávěrka: 10.5.2021 

Příští jednání Redakční rady se bude konat ve čtvrtek 20.5.2021 v 9 hodin v Kulturně 

komunitním centru (knihovna) Náchodská č.p. 754 



Zapsala: Kateřina Tremlová 

Ověřovatel zápisu: Martin Velíšek 


